

СОДЕРЖАНИЕ

Номер 6, 2016

Правопонимание и правовое государство	5
B. N. Корнев	5
Реализация конституционного принципа разделения властей как условие обеспечения правопорядка	12
A. B. Безруков	12

ФИЛОСОФИЯ ПРАВА

Об особенностях философско-правовой методологии	20
O. B. Мартышин	20

К 25-ЛЕТИЮ САРАТОВСКОГО ПРОЕКТА КОНСТИТУЦИИ РОССИИ

Конституция новой России (К 25-летию Саратовского проекта Конституции России)	31
B. T. Кабышев	31
Ключевые идеи взаимодействия человека и государства (Саратовский проект Конституции России)	37
G. A. Василевич	37
Концептуальные положения Саратовского проекта Конституции России будут востребованы и за пределами Российской Федерации	40
M. T. Габдуалиев	40

СУДЕБНАЯ ВЛАСТЬ И СУДЕБНАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ В РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ

О формировании теории обеспечения судебной деятельности	43
C. Г. Павликов, Н. Б. Флейшер	43

ХОЗЯЙСТВО, ТРУД, ПРАВО

Источники регулирования предпринимательско-правовых отношений: тенденции и пути совершенствования	52
B. A. Лаптев	52

УКРЕПЛЕНИЕ ЗАКОННОСТИ И БОРЬБА С ПРЕСТУПНОСТЬЮ

Прокурор в уголовном процессе	61
B. I. Зажицкий	61

ПРАВО И ЭКОНОМИКА

Административно-правовые средства регулирования экономики	71
Z. A. Сайдов	71

СТРАНИЦЫ ИСТОРИИ

К вопросу о светской власти Папы Римского в Церковном государстве и Государстве Граде Ватикан	78
M. I. Отрошин	78

НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

Использование федеральных информационных систем как элемент правового режима

P. V. Амелин

90

ТРИБУНА МОЛОДЫХ УЧЕНЫХ

Институт обеспечения защиты участников вооруженного конфликта в контексте института прав человека

C. B. Нестерова

95

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Правовая политика в сфере обеспечения безопасности в Арктике (Обзор материалов “круглого стола”)

A. B. Малько, C. B. Немченко, A. A. Смирнова

102

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Ю.А. Тихомиров. Право. Прогнозы и риски

C. B. Запольский

116

В.П. Малахов. Право в контексте общественного сознания. Принцип правопонимания

P. A. Каламкарян, K. E. Сигалов

118

Яцек Залесны. Государственная Дума и Правительство Российской Федерации. Исследование в сфере конституционного права

B. E. Чиркин

120

К выходу научно-практического учебника по конституционному праву России

В.А. Черепанов. Конституционное право России. Учебник для бакалавров

T. D. Зражевская

122

Свобода и необходимость в уголовно-правовом и криминологическом измерениях и их роль в возвышении России

П.Н. Панченко. Россия на новой волне острейших проблем: мрак теневых явлений в экономике, политике, праве, культуре – пути выхода из криминального тупика

I. A. Биккинин, B. N. Зырянов

124

ПЕРСОНАЛИИ

Юбилей Бориса Вульфовича Россинского

127

CONTENTS

Number 6, 2016

Understanding of law and legal state <i>V. N. Kornev</i>	5
The implementation of the constitutional principle of separation of powers as a condition of law and order <i>A. V. Bezrukov</i>	12

PHILOSOPHY OF LAW

On the peculiarities of the philosophical and legal methodology <i>O. V. Martyshin</i>	20
---	----

TO THE 25th ANNIVERSARY OF THE SARATOV PROJECT OF THE RUSSIAN CONSTITUTION

The Constitution of the new Russia (To the 25 th Anniversary of the Saratov project of the Russian Constitution) <i>V. T. Kabyshev</i>	31
The key ideas of human interaction and the state (Saratov project of the Russian Constitution) <i>G. A. Vasilevich</i>	37
Conceptual provisions of the Saratov project of the Russian Constitution will be applied out side of the Russian Federation <i>M. T. Gabdualiev</i>	40

THE JUDICIARY AND JUDICIAL ACTIVITIES IN THE RUSSIAN FEDERATION

On the formation theory of judicial activity <i>S. G. Pavlikov, N. B. Fleischer</i>	43
--	----

ECONOMY, LABOR, LAW

Sources of regulation of business relations: trends and ways to improve <i>V. A. Laptev</i>	52
--	----

STRENGTHENING OF LEGALITY AND STRUGGLE WITH CRIMINALITY

Prosecutor of the criminal process <i>V. I. Zazhitsky</i>	61
--	----

LAW AND ECONOMICS

Administrative and legal means of regulation of the economics <i>Z. A. Saidov</i>	71
--	----

PAGES OF HISTORY

On the temporal power of the Pope in the State of the Church and the Vatican City State <i>M. I. Otrosh</i>	78
--	----

SCIENTIFIC REPORTS

Information support of decision-making as an element of the legal regime of Federal information systems:
problem formulation

R. V. Amelin

90

TRIBUNE OF YOUNG SCIENTISTS

The institute of protection of participants of the armed conflict in the aspect of institute of human rights

S. V. Nesterova

95

SCIENTIFIC LIFE

Legal policy in the sphere of ensuring security in the Arctic (Review of “Round Table”)

A. V. Mal'ko, S. B. Nemchenko, A. A. Smirnova

102

CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY

Yu.A. Tikhomirov. Law. Forecasts and risks

S. V. Zapol'sky

116

V.P. Malakhov. Law in the context of social consciousness. The principle of interpretation of law

R. A. Kalamkaryan, K. E. Sigalov

118

Jacek Zalesny. The State Duma and the Government of the Russian Federation. Research in the field of Constitutional Law

V. E. Chirkin

120

To the output of the scientific and practical textbook on Constitutional Law of Russia

V.A. Cherepanov. Constitutional Law of Russia. Textbook for bachelors

T. D. Zrazhevskaya

122

Freedom and necessity in criminal law and criminological dimension and their role in the rise of Russia

P.N. Panchenko. Russia on a new wave of burning problems: the gloom of shadow phenomena in economy, politics, law, culture and ways out of criminal dead end

I. A. Bikkinin, V. N. Zyryanov

124

PERSONALIA

Anniversary of Boris V. Rossinsky

127